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Onderzoeksopzet 

 

Inleiding  

Volgens de Gemeentewet en de verordening bepaalt de Rekenkamercommissie (Rkc) zelf welk 

onderwerp zij behandelt. De leden van de rekenkamercommissie die na de 

gemeenteraadsverkiezingen van maart 2014 aangetreden zijn, vonden het niettemin van belang 

om ook de raadsfracties hier zelf bij te betrekken. In de gesprekken die met de fracties zijn 

gevoerd is gevraagd naar geschikte onderwerpen voor onderzoek. Als mogelijk onderwerp voor 

onderzoek werd door enkele fracties de thema's ICT-dienstverlening dan wel 

Samenwerkingsverbanden/Verbonden Partijen/Shared Services genoemd. Na een kort eigen 

vooronderzoek heeft de Rkc besloten om een onderzoek te doen naar het Shared Service Centre.  

 

Shared Service Centre Zwolle 

Het Shared Service Centre (SSC) is een samenwerking tussen de gemeente Zwolle, de gemeente 

Kampen en de provincie Overijssel. Deze drie decentrale overheden hebben in de zomer van 2014 

een deel van hun bedrijfsvoering feitelijk samengevoegd in het SSC Zwolle.  

Het SSC neemt, zoals hij dat zelf omschrijft, zijn klanten (de drie deelnemers) taken uit handen op 

het gebied van ICT-Beheer en –projecten, Inkoop en Contractmanagement en Personeels- en 

Salarisadministratie. Door deze ondersteunende activiteiten in het SSC uit te voeren kunnen de 

samenwerkingspartners hun organisatorische kwetsbaarheid te verkleinen, kwaliteit en efficiency 

te vergroten, de professionaliteit en deskundigheid van medewerkers te vergroten en ook betere 

inkoopvoorwaarden te realiseren door investeringen te bundelen. 

 

Gemeenteraad 

De Zwolse gemeenteraad wordt in mei 2012 voor het eerst formeel geïnformeerd over het 

voornemen tot oprichting van een Shared Service Centrum Bedrijfsvoering. Vervolgens 

ondertekenen op 25 juni 2012 de colleges van de gemeenten Zwolle en Kampen en provincie 

Overijssel het “convenant Kansen voor Partnerschap, oprichting SSC Bedrijfsvoering”. Een jaar 

later op 24 juni 2013 stemt de raad in met het treffen van de Gemeenschappelijke Regeling SSC 

Bedrijfsvoering. Hierbij neemt de raad tevens kennis van het dienstverleningshandvest en de 

geactualiseerde business case. In de zomer van 2014 gaat het SSC van start. 

 

Onderzoek 

De Rkc wil onderzoeken hoeverre het opgerichte SSC succesvol is in de volgende opzichten: 

• financieel (vanuit doelstellings- en bedrijfsvoeringsperspectief),  

• kwalitatief (vanuit klant- en bedrijfsvoeringsperspectief) en  

• bestuurlijk en procesmatig (vanuit organisatie- en medewerkerperspectief).  

Hierbij wil de Rkc graag een beeld geven van de aanvangssituatie (nulmeting) om latere efficiency- 

en effectiviteitswinsten goed te kunnen meten en beoordelen.  

 

 

 

 

 

 



Samenwerking 

Gezien de betrokkenheid van  de gemeente Kampen en de provincie Overijssel  wordt er voor het 

onderzoek  samengewerkt met de Rekenkamercommissie van Kampen. Kampen neemt ook een 

deel van de kosten van het onderzoek voor haar rekening. Verder is er afstemming met 

Rekenkamer Oost (provincie). Het onderzoek vindt plaats onder eindverantwoordelijkheid van de 

Rekenkamercommissie Zwolle. Voor de uitvoering van het onderzoek wordt een adviesbureau in 

de arm genomen. 

 

Onderzoeksvragen 

De onderzoeksvragen zijn vooralsnog de volgende: 

1. Is de organisatie financieel en juridisch goed ingericht? 

2. Is de aansturing (governance) effectief en efficiënt (zowel ambtelijk, bestuurlijk als 

politiek)? 

3. Zijn er voldoende waarborgen voor een efficiënte en effectieve dienstverlening; hoe 

wordt die dienstverlening gemeten en is de dienstverlening tot op heden op niveau? 

4. Zijn de uitgangspunten voor het stichten van het SSC als verbonden partij en voor de 

samenwerking tussen de drie partijen in het SSC helder, meetbaar en gelijkwaardig 

geformuleerd en zijn ze in overeenstemming met het eigen beleid voor verbonden 

partijen? 

5. Is er (duurzame) aandacht voor het belang van de medewerker? 

6. Wat is het toekomstperspectief en is er een doorgroei naar een grotere schaal mogelijk? 

7. Is er sprake van een goed ingevulde rol van opdrachtgever en opdrachtnemer? Zijn de 

contracten helder voor opdrachtnemer en opdrachtgever? 

8. Zijn er technisch-goede en heldere afspraken gemaakt over eventuele frictiekosten en 

over onderlinge kostenverdeling? 

 

Tijdpad  

Het onderzoek zal in het voorjaar van 2015 plaatsvinden. De verwachting is dat het eindrapport 

met conclusies en aanbevelingen voor het zomerreces aan de raad kan worden aangeboden. 

 

 


